
Zápis ze zasedání výboru ČDS ČLS JEP ze dne 9. 4. 2025 v Luhačovicích  

 

Přítomni: MUDr. Barbora Doležalová, doc. MUDr. Vladimíra Fejfarová, Ph.D., MUDr. Milan 
Flekač, Ph.D., prof. MUDr. Martin Haluzík, DrSc, prof. MUDr. Alexandra Jirkovská, CSc., 
prof. MUDr. Martin Prázný, CSc., Ph.D., MUDr. Marcela Szabó, prof. MUDr. Jan Škrha, 
DrSc., MBA, MUDr. Jan Šoupal, Ph.D., MUDr. Jitka Zemanová. 

Omluven: prof. MUDr. Milan Kvapil, CSc. 

Revizní komise: MUDr. Alena Adamíková, Ph.D., MUDr. Zdeněk Jankovec, Ph.D., MUDr. 
Josefína Štefánková, Ph.D. 

 

Schůzi řídil předseda výboru prof. Prázný. 

 

1. V úvodu byl schválen zápis předchozího zasedání a program dnešní schůze. 

 

2.  Reference předsedy ČDS, prof. Prázný:  

- podpora České internistické společnosti ČLS JEP v otázce žádosti úpravy popisu 
kódu pro laboratorní stanovení NT – proBNP, která dosud probíhá pouze pro 
specializaci kardiologie, resp. Možnosti jejího rozšíření i na specializaci vnitřní 
lékařství a diabetologie. Výbor vzal na vědomí souhlasí s podporou. 

- reprezentace ČDS na angiodnech 7.3.2025 (přednášky prof. Prázný, Dr. Krčma), 
na konferenci České psychiatrické společnosti v Mikulově (přednášky prof. 
Prázný, Dr. Horová). 

- účast v komisi výběrového řízení v Jihočeském kraji na uzavření smluvních vztahů 
s pojišťovnami pro nové diabetologické ambulance. 

- prof. Prázný, Dr. Šoupal se zúčastnili dne 31.3. 2025 jednání na MZ ČR týkající se 
zejména změny úhrady senzorů pro pacienty s DM 1. typu, dále byla projednána 
problematika probíhající zvýšené revizní činnosti zdravotních pojišťoven 
v diabetologických ambulancích, zaměřené na kontrolu preskripce antidiabetik 
ze skupiny GLP-1 RA. 

- v plánu je jednání se zástupci SÚKL ohledně zvýšené revizní činnosti zdravotních 
pojišťoven v diabetologických ambulancích, zaměřené na kontrolu preskripce 
antidiabetik ze skupiny GLP-1 RA. 



- Per rollam proběhlo dne 31.3.2025 hlasování ohledně nového loga ČDS. Bylo 
schváleno (10 hlasů pro, 3 členové se zdrželi hlasování, nikdo nebyl proti). 

- Dotazníkový průzkum AIFP týkající se motivací diabetologů k zapojování 
ambulancí do bonifikačních programů pojišťoven. Výbor vzal na vědomí a 
souhlasí s distribucí všem členům ČD ČLS JEP formou mailingu. 

- nabídka firmy Eli Lilly: podpora účasti lékařů MD Ph.D. v oboru diabetologie 
účastnících se EASD v celkové výši 300 tisíc Kč. Výbor vzal na vědomí a souhlasí. 
Návrhy na podporu lékařů posoudí výbor ČDS (na červnovém zasedání výboru). 

- blok ČDS v rámci konference ČIS v Brně, která se bude konat v listopadu 2025, do 
příštího zasedání zváží nominace na 3 přednášející v bloku. 

- Nový web ČDS ČLS JEP. Nová grafika, kompletní rekonstrukce, přehlednost 
zvýšena, odpovídá aktuální legislativě, sloučeno s portálem, nový kalendář akcí 
ČDS. V plánu je natáčení všech sympozií ČDS, video komentáře k sympoziím, 
revize rubrik, revize stránky s doporučenými postupy atd. 

- Výbor diskutoval otázku rozesílání reklamy na sympozia ČDS v rámci DD 
Luhačovicích přes mailing všem členům ČDS před konferencí.  Výbor 
odsouhlasil, že mailing členům ČDS nebude sloužit k rozesílání reklamy na 
sympozia ČDS v rámci DD v Luhačovicích. Výbor nesouhlasí ani s výzvami či 
reklamami na tato sympozia přes organizační agenturu DD v Luhačovicích Galén. 

 

3. Reference z OSAD, dr. M. Szabó: 

- problém týkající se revizních kontrol zdravotních pojišťoven zaměřených na 
předpis zdravotnických prostředků (na poukaz) před uplynutím lhůty 365 dní od 
poslední preskripce. Problém se pravděpodobně vyřeší centrální kontrolou SÚKL 
po implementaci elektronického poukazu od 1. 1. 2026, který bude centrálně 
evidovat a hlídat preskripci a budget pro předpis. 

 

4. Reference z Podiatrické sekce, doc. Fejfarová: 

- žádost o mailing členům ČDS na plánovanou konferenci Syndromu diabetické nohy 
2025 na 11.9.2025, který se bude konat DFSG konferencí. Výbor schválen. 

- DRG kódování u pacientů hospitalizovaných se syndromem diabetické nohy: aktivita 
podiatrické sekce ČDS ke zvýšení informovanosti lékařů a kodérů ve zdravotnických 
zařízeních, výbor souhlasí s aktivitou sekce. 

- podiatrická ambulance v rámci DC ve FNUSA, zatím nesplňuje platná kritéria, výbor 
hlasováním vyslovil souhlas pro odklad schválení. 



5. Reference z Technologické sekce, dr. Šoupal: 

- probíhala řada jednání na MZ ČR týkající se úhrady senzorů u pacientů DM 1.typu – 
velmi pravděpodobně dojde ke změně budgetu u DM 1. typu až od 1.1.2026, otázka je 
výše budgetu, který t.č. není jasná. 

- bude plně hrazena CGM (limitovaná) u gravidních pacientek (na jakékoliv 
farmakoterapii) s gestačním DM po celou dobu těhotenství. 

- NT pro-BNP: opakovaná jednání se zdravotními pojišťovnami ohledně nasmlouvávání 
výkonu pro ZZ, aktuálně se již situace s nasmlouváním zlepšila.  

 

6. Ekonomika, referuje prof. Prázný: 

Výbor byl informován o fakturaci společnosti Content Production, s.r.o., za realizaci 
služeb spojených s úpravou webových stránek, zajištěním stánku ČDS, tvorbou nového 
loga a znělky, natáčením a logistickou podporou v rámci odborných akcí a umístěním 
záznamů na portál ČDS. Výbor vzal tuto informaci na vědomí a jednomyslně schválil 
vypořádání těchto závazků. 

 

7. Různé: 

- dr. Doležalová představila výboru revizi předpisu č. 2 ČDS ČLS JEP pro podporu 
lékařů na odborných akcích, výbor diskutoval změny předpisu a na příštím výboru 
bude předložen v definitivní podobě ke schválení a současně s revidovaným 
předpisem č. 5 týkajícím se odměny za tvorbu doporučených postupů ČDS. 

- výbor hlasováním schválil nový DP „Výživová doporučení pro osoby s diabetem“ 
(11 pro, 1 se zdržel). 

 

8. Schváleni noví členové ČDS a sekcí/skupin:  

MUDr. M. Grega, AGEL Vítkovice (ČDS), MUDr. V. Rosa, Kladno (ČDS), MUDR. M. 
Jarolímková, Kolín (ČDS), MUDr. B. Hamplová, EndoDiab Praha (ČDS), MUDr.Š. 
Malá,Ph.D., FN Motol Praha (ČDS, psychologická, podiatrická sekce), MUDr. Z. 
Fedáková, DiaMeda sro (psychologická sekce), MUDr. Š. Šmrhová, Jihlava (ČDS, 
psychologická sekce), MUDr. J. Kamšová, FNKV Praha (ČDS, diabetes a těhotenství), 
MUDr. M. Jarošová, Ústí n.Labem (ČDS, sekce diabetes a těhotenství, podiatrická, 
dětská, technologická), MUDr. J. Michalec, FN Motol Praha (ČDS). 

 



9. Žádost o finanční podporu na cestu na konferenci ADA MUDr. B. Hagerf s aktivní 
účastí (práce již přijata k e-poster prezentaci), výbor souhlasí s podporou. 

 

10. Žádost o snížení/prominutí členského příspěvku ČDS: 

MUDr. E. Hošková, rodičovská dovolená, Mgr. H. Kratochvílová, Ph.D., rodičovská 
dovolená, MUDr. M. Lášticová, rodičovská dovolená, MUDr. E. Račická, starobní 
důchod. 

 

Zapsal MUDr. M. Flekač, Ph.D.                                                             V Praze dne 27.5.2025 

 


